
PROTOKÓŁ Nr 25/20
ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik

w dniu 25 lutego 2020 roku

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu udział wzięli:

1. Pan Marcin Urbański - Wójt Gminy
2. Pan Marcin Czerwiński - Zastępca Wójta
3. Pani Małgorzata Szymańska - Skarbnik Gminy
4. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy
5. Pan Michał Baranowski - dyrektor GOKSiR
6. Pani Irena Wysocka - dyrektor GBP
7. Pani Katarzyna Warszycka - Kierownik GOPS
8. Pan Tomasz Gorochowicz - Kierownik Referatu w UG
9. Pani Małgorzata Radziszewska - pracownik Urzędu Gminy

Obradom Komisji przewodniczył Pan Artur Gacki – Przewodniczący Rady Gminy.

Porządek posiedzenia:

1. Zaopiniowanie  projektów  uchwał  będących  przedmiotem  obrad  XIV  sesji  Rady
Gminy:
1) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2020,
2) w sprawie zmian w Wieloletniej  Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata

2020-2030,
3) w  sprawie  przyjęcia  Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mielnik na rok 2020,
4) w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania

Problemów Alkoholowych i Narkomanii na 2020 rok,
5) w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  ustanowienie  służebności  przesyłu  na

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Mielnik,
6) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gminnych dla Stowarzyszenia Centrum
Ochrony Mokradeł,

7) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu
zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gminnej oznaczonej nr geodezyjnym
214 obręb Mętna,

8) w sprawie  uzgodnienia  projektu  uchwały  Sejmiku  Województwa  Podlaskiego  
w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu „Dolina Bugu”.

2. Opiniowanie programów działania na 2020 rok:
• Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku
• propozycja GOKSiR na ferie zimowe dzieci i młodzieży
• Gminnej Biblioteki Publicznej w Mielniku
• propozycje GBP na ferie zimowe

3. Informacja  Kierownika  GOZ  o  funkcjonowaniu  w  roku  2019  i  planowanych
działaniach w zakresie profilaktyki zdrowotnej na rok 2020.

4. Informacje i  analiza kosztów poniesionych na inwestycje i  remonty w 2019 roku  
i informacja z pozyskania środków z zewnątrz i ich wykorzystanie.
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5. Informacja z realizacji opracowania planu zagospodarowania przestrzennego Gminy
Mielnik.

6. Sprawy bieżące.

Do punktu 1(1).

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020
rok. Omówiła szczegółowo proponowane zmiany i odpowiedziała na zapytania radnych.

Radni (Karbowski, Tobota i Selewestrowicz) zarzucili, że w przedstawionych materiałach
brak jest informacji,  że część proponowanych zmian dotyczy przeniesień płatności z 2019
roku  na  rok  2020.  Używa  się  słowa  zwiększenie  i  radni  to  odbierają  jako  zwiększenie
wydatków roku bieżącego. Trzeba to pisać jasno, aby nie budziło wątpliwości.

Pan radny Leszek Karbowski zapytał,  czy jest projekt wykonawczy na remont budynku
zaplecza sportowego, czy zatrudniono kierownika budowy i inspektora nadzoru.

Pan  Michał  Baranowski –  dyrektor  GOKSiR  wyjaśnił,  że  projekt  wykonawczy  jest,
zatrudniono  kierownika  budowy,  nie  ma  natomiast  obowiązku  zatrudniania  inspektora
nadzoru. Wszystkie prace budowlane prowadzone są zgodnie z prawem, wykonawca prac jest
bardzo solidny, dzwoni i wszystko uzgadnia. Ponadto, każdego dnia,  na budowie jest  Pan
dyrektor lub Pan Gorochowicz i Pan Dobrzaniecki.

Radni Karbowski i Tobota wyrazili obawy, czy brak inspektora nadzoru nad pracami nie
spowoduje problemów przy odbiorze budynku.

Pan  Przewodniczący  Rady za  zasadne  uznał  sporządzanie  notatek  z  lustracji  budowy.
Zapytał Pana Gorochowicza czy takie notatki są sporządzane.

Pan Gorochowicz odpowiedział przecząco.

Pan Radny Leszek Karbowski zapytał o czy kontrolowane są odbiory napraw dróg.

Pan radny Paweł Pura zapytał o budowę Chaty Edukacji Przyrodniczej w Maćkowiczach.

Pan  Wójt  Gminy udzielił  odpowiedzi  na  zgłoszone  zapytania.  Odnośnie  inwestycji  
w Maćkowiczach wyjaśnił, że musimy ogłosić II przetarg, monitorujemy programy i szukamy
źródeł finansowania, być może zmienimy formułę budowy Chaty.

Pan  Przewodniczący  Rady poprosił  o  wyjaśnienia  dotyczące  planowanego  ujemnego
wyniku finansowego ZGK.

Pan Zastępca Wójta i Pani Skarbnik wyjaśnili, że ZGK w roku bieżącym  w ogóle nie
zarobił na odśnieżaniu dróg, gdzie np. w  roku ubiegłym ZGK zarobił 40 tys.zł. na samym
odśnieżaniu  dróg  gminnych.  Zakład  stracił  również  na  gospodarce  śmieciowej,  nie  jest
podwykonawcą  PUK.  W  związku  ze  wzrostem  płacy  minimalnej  w  sposób  drastyczny
wzrosły  wynagrodzenia  w ZGK. Od 2015 roku nie  zmieniano ceny za wodę,  to  również
wpływa na kondycję ZGK.
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Pan Przewodniczący Rady poprosił o przeanalizowanie cen za wodę w sąsiednich gminach.

Pan radny Leszek Karbowski zapytał,  czy nie  możemy wrócić do obsługi  śmieci przez
ZGK. Śmieci mogą być dobrym źródłem dochodu. Poinformował, że w Gminie Nurzec jest
100 procentowa skuteczność wnoszenia opłat za śmieci.

Pan Sekretarz Gminy wyjaśnił,  że  Zakłady Gospodarki  Komunalnej  zostały wyłączone  
z możliwości odbierania śmieci.

Komisje  Rady  11  głosami  za,  przy  3  głosach  wstrzymujących  się,  pozytywnie
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2020,.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 1(2).

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 2020-2030.

Komisje  Rady  11  głosami  za,  przy  3  głosach  wstrzymujących  się,  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy
Mielnik na lata 2020-2030.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 1(3).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjecia Programu opieki nad
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mielnik
na rok 2020.

Pan Tomasz Gorochowicz odpowiedział twierdząco na pytanie radnych dotyczące płacenia
za gotowość klinice weterynaryjnej. Kosztuje to 2 tys.zł. miesięczne.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  13  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały w sprawie przyjęcia  Programu opieki  nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mielnik na rok 2020.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 1(4).

Pani Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej przedstawiła projekt  uchwały  
w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych i Narkomanii na 2020 rok.
W odpowiedzi  na  pytanie  Pana  radnego  Leszka  Karbowskiego  dotyczące  kierowania  na
przymusowe  leczenie  osób  uzależnionych,  Pani  kierownik  przedstawiła  związaną  z  tym
procedurę.
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Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  13  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych i Narkomanii na 2020 rok.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 1(5).

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Mielnik.

Pan Przewodniczący Rady zwrócił uwag aby w projekcie uchwały dopisać powierzchnię
gruntu wydzieloną do ustanowienia służebności przesyłu na działce nr 695 w Wajkowie.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  13  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  ustanowienie  służebności  przesyłu  na
nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Mielnik  wraz  z  uwagą  wniesiona  prze  Pana
Przewodniczącego Rady.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 1(6).

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości
gminnych dla Stowarzyszenia Centrum Ochrony Mokradeł.
Poinformował, że sytuacja w tej sprawie uległa zmianie, ponieważ wczoraj wpłynął wniosek
od  jednego  z  mieszkańców  gminy  w  sprawie  wydzierżawienia  wskazanych  w  uchwale
działek.  To  powoduje  konieczność  odstąpienia  od  dzierżawy  bezprzetargowej  i
zorganizowanie  przetargu.

Pan  radny  Kazimierz  Tobota zapytał  czy  Wspólnota  Gruntowa  Wsi  Mielnik  mogłaby
wydzierżawić te działki od Gminy.

Pan Sekretarz Gminy odpowiedział, że obowiązująca ustawa o zagospodarowaniu wspólnot
gruntowych nie pozwala na taką dzierżawę.

Pan M.B mieszkaniec Mielnika poinformował, że złożył wniosek w sprawie dzierżawy po to,
aby  zablokować  bezprzetargową  dzierżawę  i  pokazać,  że  miejscowi  są  w  stanie
zagospodarować ten teren. 

Pan  Krzysztof  Nikitorowicz  –  Przewodniczący  Wspólnoty  Gruntowej   w  Mielniku
przedstawił różne warianty zagospodarowania przez Wspólnotę Gruntową  działek gminnych.
Stwierdził, że uzyskane z dopłat do gruntów środki można byłoby przeznaczyć na inwestycje
w Mielniku.  Przytoczył  przykłady  współpracy  Wspólnoty  Gruntowej  z  Gminą  Mielnik  -
przekazanie  środków  na  remont  budynku  zaplecza  sportowego  i  udostępnienie  działek
Wspólnoty na potrzeby Gminy.  Poinformował,  że Gmina Mielnik jest  także udziałowcem
wspólnoty Gruntowej Wsi Mielnik.
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Pan  Wójt stwierdził,  że  nigdy  nie  był  przeciwny  wydzierżawieniu  gruntów  Wspólnocie
Gruntowej.  Za nieuzasadnione ze strony Pana Nikitorowicza uznał przypisywanie mu złej
woli w tej sprawie. Jeżeli istnieje możliwość prawna aby Wspólnota mogła zagospodarować
te grunty, to jest za takim rozwiązaniem.

Pan  Tomasz  Gorochowicz udzielił  wyjaśnień  na  temat  możliwości  prawnych
zagospodarowania  działek  gminnych przez  Wspólnotę.  Wariant  przedstawiony przez  Pana
Nikitorowicza mówiący o przekazaniu Wspólnocie  Gruntowej  działek gminnych uznał  za
zbyt daleko idący i niekorzystny dla Gminy.

Pan  Sekretarz  Gminy poinformował,  że  rozważymy  możliwość  prawną  samodzielnego
ubiegania się o dopłaty w Agencji Modernizacji i Restrukturyzacji Rolnictwa.

Pan radny Witold Pawluczuk poinformował, że dopłata do 1 ha w przypadku występowania
stanowiska czajki wynosi 2200,00 zł.

Pan radny Leszek Karbowski poprosił aby w przyszłości do projektów uchwał dotyczących
działek dołączano również mapy.

Komisje  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  11  radnych,  negatywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego
trybu  zawarcia  umowy  dzierżawy  nieruchomości  gminnych  dla  Stowarzyszenia  Centrum
Ochrony Mokradeł.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 1(7).

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości
gminnej oznaczonej nr geodezyjnym 214 obręb Mętna.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  13  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego
trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gminnej oznaczonej nr geodezyjnym 214
obręb Mętna.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 1(8).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały
Sejmiku  Województwa  Podlaskiego  w sprawie  Obszaru  Chronionego  Krajobrazu  „Dolina
Bugu”.

Pani Małgorzata Radziszewska – inspektor  w UG Mielnik  przedstawiła  prezentację  na
temat Obszaru Chronionego Krajobrazu „Dolina Bugu” i obowiązujących tam zakazów. Pani
Radziszewska odpowiedziała na pytania zadawane przez radnych.
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Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  13  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w  sprawie  uzgodnienia  projektu  uchwały  Sejmiku  Województwa
Podlaskiego w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu „Dolina Bugu”.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 2.

Pan dyrektor GOKSiR przedstawił program działania Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i
Rekreacji w Mielniku na 2020 rok:

(w zał. na str...........prot.)

Pan  radny  Kazimierz  Tobota zapytał  czy  nie  można  byłoby  zmodyfikować  repertuaru
wystaw w ODZM ponieważ co roku pokazywane jest to samo.

Pan dyrektor Baranowski zaprzeczył temu, stwierdził, że każda wystawa jest inna. Ostatnia
wystawa  Pana  Musiałowicza  różni  się  od  poprzednich,  pokazano  również  film,  którego
wcześniej nie wyświetlano.

Pan radny Leszek Karbowski wskazał na brak w planie pracy imprezy uwypuklającej setną
rocznicę Bitwy Warszawskiej. Zapytał o pomysły Pana dyrektora na upamiętnienie ważnych
uroczystości państwowych.

Pan dyrektor GOKSiR odpowiedział, że na Święto 3 Maja wystąpi orkiestra dęta OSP z
Nadarzyna.

Pan radny Jarosław Selwestrowicz zwrócił uwagę, że na 28 zaplanowanych imprez tylko 3
imprezy organizowane są we wsiach. Stwierdził, że we wsiach organizuje się za mało imprez.
Zdaniem Pana radnego należy również uatrakcyjnić organizowane imprezy. Zaproponował
sprowadzenie na 15 sierpnia orkiestry Wojska Polskiego.

Pan dyrektor Baranowski  odpowiedział,  że  ze względów finansowych jest  to  zbyt  duże
przedsięwzięcie.

Pani dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Mielniku przedstawiła plan pracy GBP na
2020 rok.

(w zał. na str...........prot.)

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego planu pracy.

Do punktu 3.

Pan Wójt  poinformował,  że  z  budżetu  gminy  dołożono  10 tys.  zł.  na  badania  lekarskie
mieszkańców gminy.

Komisje  Rady  przyjęły  do  wiadomości  informację  Kierownika  GOZ  o
funkcjonowaniu w roku 2019 i planowanych działaniach w zakresie profilaktyki zdrowotnej
na rok 2020.

(w zał. na str...........prot.)
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Do punktu 4.

Pan Wójt  Gminy przedstawił  informację  i  analizę  kosztów poniesionych na  inwestycje  
i remonty w 2019 roku i informację z pozyskania środków z zewnątrz i ich wykorzystanie.

(w zał. na str...........prot.)

Pan  Jarosław  Selwestrowicz zapytał  o  budowę  siłowni  zewnętrznej  w  Moszczonie
Królewskiej.

Pan Leszek Karbowski zapytał o zadanie „droga do uzdrowiska”.

Odpowiedzi  na  zgłoszone  pytania  udzielili  Pan  kierownik  Gorochowicz  i  Pan  Sekretarz
Gminy.

Do punktu 5.

Komisje  Rady  przyjęły  do  wiadomości  informację  z  realizacji  opracowania  planu
zagospodarowania przestrzennego Gminy Mielnik.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 6.

Pan  Sekretarz  Gminy,  na  wcześniejsza  prośbę  Pana  Przewodniczącego  Rady,  udzielił
wyjaśnień w sprawie częstotliwości odbioru odpadów komunalnych w 2020 r.

Pan  radny  Kazimierz  Tobota zwrócił  się  o  wydłużenie  czasu  pomiędzy  posiedzeniem
komisji  i  sesją,  tak  aby  radni  mieli  czas  na  dokładne  zapoznanie  się  z  otrzymanymi
dokumentami i skonsultowanie się  z wyborcami.

Pan Wójt przedstawił pod rozwagę radnych propozycję dalszego ograniczenia palenia się
nocą oświetlenia  ulicznego w gminie.  Wprowadzone wcześniej  niewielkie  ograniczenia w
oświetleniu  przyniosły oszczędności rzędu 5 tys.zł. miesięcznie.

Pan  radny  Wiesław  Remesz zapytał  o  projekt  oświetlenia  ulicznego  w  Pawłowiczach.
Przypomniał  o  konieczności  przeniesienia  jednej  z  lamp,  która  powinna  oświetlać  ostry
zakręt.

Pan Wójt odpowiedział, że z racji ograniczonych środków w budżecie,  rzeczy te robione są
sukcesywnie.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała 
Elżbieta Szymańska

Przewodniczący Rady

        Artur Gacki


